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Zápis  
z 13. zasedání Akademického senátu UHK dne 23. září 2009 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), PhDr. Jan Mervart (FF), Ing. Karol Radocha 
(PdF), Kateřina Francová (SK za PdF), 
 
Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Václav Maněna (FF),  
Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
Mgr. Iva Bartošová, RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF),  
 
Michal Munzar, Vítězslav Louda, Petr Rezek (SK za FF), 
Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Aleš Roubal, Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Omluveni: Ing. Jaroslava Dittrichová, Ing. Karel Mls (FIM), Mgr. Jiří Štěpán (FF), 
Tomáš Juříček (SK za FIM), Eliška Doleţalová (SK za PdF), Martina Týblová (SK 
za FF). 
  
Hosté: doc. RNDr. Josef Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK, PaedDr. Monika 
Ţumárová, Ph.D., prorektorka pro strategii a rozvoj, Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor 
UHK, Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF, doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan 
FIM, doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan PdF, Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., 
zástupce UHK ve sněmu RVŠ, doc. Radomír Tichý, vedoucí Katedry praktické 
a experiment.  archeologie FF.  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a také hosty přítomné na zasedání.  

 

Program zasedání byl navržen následovně: 

1. Schvalování Aktualizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, 
výzkumné, vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti na rok 2010 
(předkládá doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor) 

 

2. Projednání ukončení členství Elišky Doležalové ve SK AS UHK a zařazení 

kandidáta z posledních voleb do SK AS UHK  

3. Různé 

 
Doc. Gavalcová vznesla dotaz na doplnění programu nebo na změnu pořadí 
projednávání jednotlivých bodů. Nikdo tak neučinil, proto jednání se řídilo uvedeným 
programem. 
  
Bod 1. - Schvalování Aktualizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, 
výzkumné, vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti na rok 2010 (předkládá 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor) 
 
Dokument předkládá rektor. Dokument (DZ) dostali všichni senátoři v elektronickém 
tvaru k vyjádření v termínu nejpozději do 10,00 hod. dne 23.9.2009; sdělení  
připomínek menšího rozsahu bylo moţné ještě přímo na jednání AS UHK. Byla 

https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710
https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710
https://www.uhk.cz/ff/fakulta/?levemenu=&clen=198


- 2 - 

 

provedena revize a doplnění jednotlivých bodů podle doporučené osnovy z MŠMT, 
následně upraveny formulace a doplněny některé aktuální oblasti a prioritní úkoly 
pro UHK. DZ byl projednán a schválen kolegiem rektora na zasedání kolegia dne 
2.9.2009. Dokument má být předloţen k projednání Vědecké radě UHK a Správní 
radě UHK. Následně bude dokument v definitivní verzi předloţen na MŠMT 
ve vymezeném termínu, proto je projednáván na tomto zasedání, jak to bylo 
avizováno prorektorkou dr. Ţumárovou  v červnu 2009.  
 
Podrobný výklad o účelu a jednotlivých formulacích podala PaedDr. Monika 
Ţumárová, Ph.D., prorektorka pro strategii a rozvoj. Dr. Ţumárová uvedla prezentaci 
dokumentu; uvedla důvody pro aktuální doplnění DZ, komentovala záměry týkající se 
studentů a jejich sociálních záleţitostí, rozvoje UHK obecně, přípravy UHK při tvorbě 
a implementaci národního rámce kvalifikací terciárního vzdělávání, podpory 
personálního rozvoje a spolupráce s aplikační sférou, strukturaci UHK a další. 
Věnovala se prioritám UHK v dalším období podle jednotlivých činností, včetně 
rozvoje struktury UHK s nutnou restrukturalizací PdF, a komentovala je pro senátory. 
 
Po ukončení prezentace doc. Gavalcová otevřela diskusi, nikdo však neměl 
příspěvek nebo dotaz, proto byla ukončena. 
  
Podle zákona, § 9, (i), schvaluje AS vysoké školy dlouhodobý záměr vzdělávací 
a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti 
veřejné vysoké školy a jeho kaţdoroční aktualizaci. 

Hlasování za účelem schvalování na základě VJŘ AS UHK bylo navrţeno veřejným 
způsobem, v okamţiku hlasování bylo přítomno 18 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 18, proti 0, zdržel se 0. 
  
Aktualizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové, 
umělecké a další tvůrčí činnosti na rok 2010 v formulaci předložené doc. RNDr. 
Josefem Hynkem, MBA, Ph.D., rektorem UHK, byla schválena. 
 
Bod 2. - Projednání ukončení členství Elišky Doležalové ve SK AS UHK 

a zařazení kandidáta z posledních voleb do SK AS UHK. 

 

Eliška Doleţalová ze SK AS UHK za PdF oznámila stručným dopisem adresovaným 
předsedkyni AS UHK svoji rezignaci na funkci senátorky AS UHK k datu 20.7. 2009, 
a to bez uvedení důvodů. Tím podle VJŘ AS UHK, čl. 8, odst. (1), zaniká její členství 
v AS UHK a podle VJŘ za člena AS UHK, jehoţ členství zaniklo, je zařazen 
na uprázdněné místo v příslušné komoře AS UHK podle výsledků posledních voleb 
nejvýše umístěný nezvolený kandidát odpovídající dané fakultě, pokud mnoţství 
nezvolených kandidátů na dané fakultě je vyšší neţ třetina počtu členů dotyčné 
komory AS UHK.  
 
Po doplňovacích volbách do AS UHK v květnu 2009 byl do SK AS UHK za PdF 
zařazen Aleš Roubal. Po jeho zařazení na listině výsledků z těchto voleb je 10 
nezvolených kandidátů, proto zmíněná podmínka je splněna. Do SK AS UHK za PdF 
bude od 23.9.2009 zařazena Bc. Michaela Brabcová. Na  jednání nebyla přítomná, 
omluvila se z rozvrhových důvodů, ale potvrdila mailem přijetí této funkce senátorky. 

https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710
https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710
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Doc. Gavalcová vyzvala AS UHK vzít to na vědomí a formulovat k tomu v závěru 
usnesení. 
 
Bod 3. - Různé 
 
Rektor doc. RNDr. Josef Hynek podal informaci o aktuálním stavu ve strukturaci 
UHK. Uvedl, ţe se zúčastnili spolu s doc. Jehličkou a dr. Vondráčkem15.9.2009 
jednání Akreditační komise ČR, kde předloţili návrhy na zřízení dvou fakult UHK, a to 
fakulty technicko-přírodovědné a fakulty sociální práce. Informoval, ţe v jednání tento 
návrh podaný UHK nebyl Akreditační komisí ČR doporučen k realizaci. Rektor se 
podrobně věnoval výhradám a doporučením AK ČR. Uvedl je obecně a také 
konkrétně pro strukturu, obsah působení, počty studentů a akademických pracovníků 
na navrţených fakultách i z hlediska struktury a vzájemných relací. Výhrady AK ČR 
také vyzývaly ke zváţení postupu univerzity za současné ekonomické situace, 
k tomu rektor prezentoval stanovisko UHK. Konstatoval, ţe přitom nebyla 
rozporována restrukturalizace ani zvolený model. Rektor uvedl, ţe ve smyslu 
existující shody na nutnost strukturace univerzity bude další postup vedení UHK 
směřovat k vypracování nového návrhu, a to v komisích k tomu zřízených 
a ve spolupráci s vedením dotčené fakulty a dalších fakult. Novým cílem UHK je 
podat k 1.4.2010 na AK ČR nový, upravený návrh, strukturaci časově posunout, 
nicméně snaţit se o posunutí tak, aby strukturace byla funkční od 1.9.2010. Rektor 
také formuloval hlavní doporučení získané od AK ČR. 
 
K tématu byla otevřena diskuse: dr. Kühnová se dotázala na existenci Katedry 
informatiky spíš na nové fakultě, odpověď rektora: ano. 
 
Doc. Gavalcová informovala, jakým způsobem se bude utvářet AS UHK v případě 
vytvoření nových fakult; pojednává o tom VJŘ AS UHK, čl. 8, (4).  
 
Kateřina Francová upozorňuje v této souvislosti na moţnost změnit JVŘ AS UHK 
při ustavení nového AS UHK. Doc. Gavalcová nabádá k promyšlení tohoto tématu 
v průběhu současného volebního období AS UHK. 
 
Téma bylo ukončeno, jeho projednávání bude zachyceno v usnesení.  
 
Ing. Stanislav Klik, kvestor UHK, informoval o tom, jak postoupila snaha zakoupit 
od města Hradec Králové do majetku UHK dva byty v Zieglerově ul., tzv. – Solnice: 
věc je stále v jednání. Po konzultaci s AS UHK vyjádřila UHK předběţný zájem 
o nabytí dvou bytů v daném domě do majetku; podmínky se mezitím mírně upřesnily, 
nicméně jádro zůstává nezměněné - cena je o 1/3 niţší neţ je odhad znalce, časový 
odhad samotného projednávání věci v AS UHK a SR UHK je přelom roku 2009-2010.  
 
Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF, informoval o projektovém záměru FF UHK 
Archeopark Všestary a doplnil ho vizuální prezentací. Ve Všestarech působí 
archeopark jiţ několik let, jako pracoviště slouţí pro studenty, dále pro exkurze, ZŠ, 
veřejnost. Původně bylo záměrem dobudovat tento skanzen spolu s unikátní expozicí 
pravěku. V předkládaném jde o projekt, o kterém jednal děkan FF s  rektorem 
i kvestorem UHK a do AS UHK je postoupen kvůli tomu, ţe v případě dalšího 
úspěšného postupu bude nutné zaloţit k tomu obecně prospěšnou společnost 
Archeopark Všestary, a to za účasti Královéhradeckého kraje. V projektu jde 
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o rozšíření stávajícího areálu všestarské pravěké vesnice, kterou spolu s občanským 
sdruţením SEA provozuje FF UHK od roku 1997. Přibliţně stejně staré jsou i plány 
na zaloţení archeoparku. Otázka smlouvy o zaloţení o.p.s. je zatím předčasná, 
jedná se o společný projekt KHK a UHK do ROP, výsledkem spolupráce na projektu 
má být o.p.s. univerzity s Královehradeckým krajem. V prezentaci dále vysvětlil 
projektový záměr, stávající stav a případná rizika pro UHK. Po jednání v AS UHK 
musí o ní jednat správní rada (5.10.2009). Projektová ţádost bude podávána 
do prioritní osy 3 Cestovní ruch, oblast podpory 3.1, ţadatelem projektu a tudíţ také 
investorem i majitelem vybudovaného zařízení bude Královehradecký kraj, obec 
Všestary poskytne pozemek,  FF UHK poskytne know-how z dosavadního provozu 
tamní pravěké vesnice. Vklad ze strany UHK na začátku projektu by byl 200 000 Kč, 
finance by poskytla Filozofická fakulta UHK. Doplňující informaci k záměru 
Archeoparku Všestary podal také přítomný doc. Radomír Tichý, vedoucí Katedry 
praktické a experimentální archeologie FF.  
 
Kateřina Francová informovala o záměru SK AS UHK uspořádat besedu pro studenty 
UHK s cílem informovat je o struktuře univerzity, o orgánech univerzity, o způsobech, 
místu a osobách kompetentních k řešení jejich studijních nebo ryze osobních 
problémů. Cílem je také dát základní informace formou prezentací o účelu, práci, 
sloţení akademických senátů fakult a UHK.  
 
Doc. Gavalcová souhlasí s prezentováním práce AS. Dotazuje se, zda by beseda 
byla určena pouze pro 1.ročníky nebo všechny studenty. 
 
Kateřina Francová odpovídá, ţe zvaţují, ale především pro studenty 1.ročníků. 
 
Vojtěch Talášek upozorňuje na potřebu rezervace místnosti na uskutečnění besedy 
(pravděpodobně koncem října) či tisk nějakých letáků. 
 
Doc. Hynek, doc. Gavalcová, všichni děkani fakult, prorektorka Ţumárová i ostatní 
senátoři přislíbili podporu a pomoc na zorganizování této besedy.  
 
Vojtěch Talášek informoval o problému studentů ubytovaných na Palachových 
kolejích, kde v pracovní den došlo ráno mezi 7,00 - 8,30 hod. k neohlášené razantní 
kontrole ze strany správce kolejí, zda v bytech nejsou ubytovány nepřihlášené osoby. 
Studenti se ohradili proti způsobu této kontroly a V. Talášek ţádá řešení tohoto 
přístupu k problému. Kateřina Francová potvrdila postup správce jako jedna 
z kontrolovaných a namítá proti způsobu jednání. Ing. Klik reagoval, ţe je o situaci 
informován Ing. Krejčovou, ředitelkou VŠ kolejí, která V. Taláškovi nabízela schůzku 
- ta se zatím neuskutečnila. V diskusi uvedla doc. Gavalcová, ţe členové AS UHK 
nemají úplné informace o formě této kontroly a nemohou se kompetentně vyjádřit, 
nabízí problém zaznamenat jako předloţený do AS UHK, ale hledat jeho řešení 
především jednáním s p. ředitelkou kolejí. 
 
Doc. Hynek i Ing. Klik doporučují projednat tento problém s prorektorkou Musilovou, 
ředitelkou VŠ kolejí a Kolejní radou. Pouze v případě neshody předloţit AS UHK.  
 
AS UHK odkazuje na zastoupení ubytovaných studentů osobou V. Taláška 
na takovém jednání.  
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Doc. Gavalcová informovala, ţe Studijní a zkušební řád UHK schvalovaný 
na červnovém zasedání AS UHK byl registrován na MŠMT dne 29.7.2009 a dnem 
registrace nabyl platnosti, s účinností od 1.9.2009. Jako vyšší norma je proto platný 
na UHK celkově. Odpovědi na dotazy, jak naloţit se SZŘ fakult, plynou 
z korespondence dr. Ţumárové s JUDr. Koťátkovou, MŠMT, a JUDr. Stachem, UHK; 
z konzultací vyplývá, ţe je potřeba upravit statuty fakult i jiné dokumenty fakult 
odkazující na Studijní a zkušební řád UHK, aby v nich bylo deklarováno, ţe se fakulty 
řídí celouniverzitním SZŘ, a případné odlišnosti nepopírající platný SZŘ UHK je 
moţné řešit výnosy nebo směrnicemi děkana. AS UHK můţe dát k dispozici vhodný 
termín zasedání k projednání a schvalování novel statutů v říjnu 2009,  a to buď 
14.10.2009 nebo 21.10.2009. 

 
Dr. Ţumárová upozornila, ţe SZŘ UHK je jako vnitřní předpis nadřazen. V případě, 
ţe fakulty poţadují úpravy, lze je řešit směrnicemi děkana. 
 
Doc. Gavalcová uvedla, ţe kvůli formulaci změn ve statutech fakult je moţné 
nahlédnout do webových stránek   VUT Brno a jeho SZŘ, jelikoţ VUT přijalo tuto 
vnitřní normu analogickým způsobem, např. o směrnicích děkana je na stránce FIT 
VUT Brno:   

http://www.fit.vutbr.cz/info/predpisy/statfit09.htm 
http://www.fit.vutbr.cz/info/rd/2009/rd23-090610.pdf   

 
Rovněţ stránka fakulty FEKT VUT Brno, statut, je k dispozici:  

http://www.feec.vutbr.cz/dokumenty/legislativa/FEKT_statut.pdf 
 

 
Další příspěvky do různého nebyly - bod byl ukončen.  V závěru jednání bylo 
formulováno usnesení.  
 
Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 13. zasedání dne 23. září 2009 přijal usnesení: 
 

1. UHK po projednání schvaluje Aktualizaci dlouhodobého záměru vzdělávací 
a vědecké, výzkumné, vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti na rok 2010 
předloženou doc. RNDr. Josefem Hynkem, MBA, Ph.D., rektorem UHK. 
 

2. AS UHK bere na vědomí zařazení Bc. Michaely Brabcové na uprázdněné místo 
ve SK AS UHK za PdF. 
 

3. AS UHK vzal na vědomí informaci doc. RNDr. Josef Hynka, MBA, Ph.D., rektora 
UHK, o jednání reprezentace UHK s Akreditační komisí ČR o strukturaci UHK.  
AS UHK doporučuje pokračovat v přípravě strukturace UHK ve smyslu 
doporučení AK ČR a věnovat se této přípravě v pracovních komisích 
vytvořených pro tento účel rektorem UHK.  
 

4. AS UHK podporuje záměr SK AS UHK uspořádat besedu pro studenty UHK 
s cílem informovat je o struktuře a orgánech univerzity, na které SK AS UHK 
poskytne také podstatné informace o účelu, složení a činnostech 
akademických senátů fakult a UHK.  

http://www.fit.vutbr.cz/info/predpisy/statfit09.htm
http://www.fit.vutbr.cz/info/rd/2009/rd23-090610.pdf
http://www.feec.vutbr.cz/dokumenty/legislativa/FEKT_statut.pdf
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O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamţiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 18 členů AS UHK. 
 
 
Hlasováno: pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0.  
 
Usnesení AS UHK bylo přijato jednomyslně. 
 

 
Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 21.10. 2009,  

13,30 hod., rektorát UHK. 
 
                                                                                                 
     
                                                                      doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
 
V Hradci Králové dne 23.9.2009                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
 


